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BROI.0012.5.4.2018 

 

 

Protokół nr 21/18 

z posiedzenia Komisji Środowiska  

z dnia 25 września  2018 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pani Alicja Sadowska Przewodnicząca Komisji Środowiska  dnia  25 września 2018  roku  

o godzinie 9:00
 
otworzyła obrady Komisji  Środowiska. Powitała członków Komisji, oraz  

zaproszonych gości w  osobach Pana Wiesława Lamparskiego – Naczelnika Wydziału 

Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami, Pana Jacka Więcierskiego – przedstawiciela Biura 

Powiatowego ARiMR we Włocławku.   

 Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdziła, że w obradach 

uczestniczy 5 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi 

wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała radnych, iż wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 20/18 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 10 sierpnia 2018 

r.  

5) Informacja Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we 

Włocławku na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie 

melioracji i zabezpieczeń przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego. 

6) Informacja Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków 

Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych. 

7) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań z zakresu geodezji  

i kartografii ze szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji. 

8) Sprawy różne.  

9) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, czy mają propozycje do porządku 

obrad?  

Wobec braku propozycji Przewodnicząca Komisji zaproponowała poszerzenie porządku 

obrad o punkty: Sugestie i wnioski komisji do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na 

rok 2019 z uwzględnieniem założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 

wynikających z uchwały nr 805/18 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 24 września 2018 

roku w sprawie określenia założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na 2019 r., 

przyjęcia wzorów formularzy do opracowania budżetu oraz do projektu wieloletniej prognozy 

finansowej na rok 2019 i lata następne oraz Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska 

za rok 2018. 
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Wobec braku innych propozycji Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest wprowadzeniem 

do porządku obrad punktu pod nazwą: Sugestie i wnioski komisji do projektu budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2019 z uwzględnieniem założeń do projektu budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2019 wynikających z uchwały nr 805/18 Zarządu Powiatu we 

Włocławku z dnia 24 września 2018 roku w sprawie określenia założeń do projektu budżetu 

Powiatu Włocławskiego na 2019 r., przyjęcia wzorów formularzy do opracowania budżetu 

oraz do projektu wieloletniej prognozy finansowej na rok 2019 i lata następne jako punktu 8 i 

przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Następnie Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad 

punktu pod nazwą: Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska za rok 2018 jako punktu 

9 i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Następnie Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem poszerzonego porządku 

obrad i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

komisja przyjęła  porządek obrad. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 20/18 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 10 sierpnia 2018 r.  

5) Informacja Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we 

Włocławku na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji i 

zabezpieczeń przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego. 

6) Informacja Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków Unii 

Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych. 

7) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań z zakresu geodezji  

i kartografii ze szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji. 

8) Sugestie i wnioski komisji do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 

z uwzględnieniem założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 

wynikających z uchwały nr 805/18 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 24 września 

2018 roku w sprawie określenia założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na 

2019 r., przyjęcia wzorów formularzy do opracowania budżetu oraz do projektu 

wieloletniej prognozy finansowej na rok 2019 i lata następne.  

9) Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska za rok 2018. 

10) Sprawy różne.  

11) Zakończenie obrad Komisji. 

 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
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4) Przyjęcie protokołu nr 20/18 z posiedzenia Komisji Środowiska z dnia 10 sierpnia 

2018 r. 

 

Przewodnicząca Komisji  poinformowała, iż z posiedzenia komisji z dnia 10 sierpnia 2018 

roku został sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodnicząca Komisji zapytała radnych, czy mają uwagi? Uwag nie było, w związku z tym 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że protokół nr 20/18 z dnia  10 sierpnia 2018 roku został 

przyjęty.  

 

 

5) Informacja Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we 

Włocławku na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji 

i zabezpieczeń przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we 

Włocławku na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji i 

zabezpieczeń przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego.  

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że Dyrektor Zarządu Zlewni we Włocławku 

Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie nie jest obecny na dzisiejszym 

posiedzeniu. 

Przewodnicząca Komisji zapyta, czy członkowie Komisji mają jakieś pytania? 

Wobec braku uwag Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem Informacji 

Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we Włocławku na temat 

przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji i zabezpieczeń 

przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego i przeprowadziła procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

Informacja Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we Włocławku 

na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji i zabezpieczeń 

przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego została przyjęta. 

Informacja Kujawsko-Pomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych we Włocławku 

na temat przebiegu realizacji planowanych inwestycji w zakresie melioracji i zabezpieczeń 

przeciwpowodziowych na terenie Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu. 

 

6) Informacja Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków 

Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw 

rolnych. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że na dzisiejszym posiedzeniu jest obecny Pan 

Jacek Więcierski – przedstawiciel Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku, którego 

poprosiła o przedstawienie tematu.  

Pan Jacek Więcierski – przedstawiciel Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 
poinformował, że obecnie aktualnym tematem jest pomoc suszowa. Pierwotnie wnioski miały 

być przyjmowane do 28 września, w przypadku szkód w wysokości co najmniej 70% w danej 

uprawie i od 26 września do 17 października, w przypadku szkód poniesionych w wysokości 

co najmniej 30% i mniej niż 70% danej uprawy. Później decyzją ministra te terminy zostały 

wydłużone do 31 października 2018 r., zarówno dla rolników, którzy ponieśli straty w 

uprawach rolnych wynoszące co najmniej 70% upraw, jak i rolników, którzy ponieśli straty w 
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uprawach rolnych mieszczące się w przedziale co najmniej 30% i mniej niż  70% danej 

uprawy. Stawka pomocy wynosi 1 tys. zł do 1 ha, w przypadku szkód powstałych w 

uprawach rolnych  wynoszących co najmniej  70 %  danej uprawy na powierzchni 

występowania tej uprawy oraz  500 zł do 1 ha powierzchni upraw, w  przypadku szkód 

powstałych w uprawach rolnych  wynoszących co najmniej  30 % danej uprawy i  mniej niż 

70 % danej uprawy na powierzchni występowania tej uprawy. Do wniosku o pomoc trzeba 

dołączyć m.in. kopię protokołu oszacowania szkód, zawierającego informacje o powierzchni 

upraw, w których te szkody powstały. Wniosek należy złożyć do kierownika biura 

powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa właściwego ze względu na 

miejsce zamieszkania albo siedzibę producenta rolnego. W kampanii 2017 do biura 

powiatowego wpłynęło 7143 wnioski obszarowe w tym 3813 wniosków o płatności z tytułu 

wspierania gospodarowania na obszarach górskich i innych obszarach o niekorzystnych 

warunkach gospodarowania (ONW) płatności zaliczkowe zrealizowano dla 7056 

wnioskodawców w kwocie 64221043,42. Łącznie wypłacono kwotę dopłat bezpośrednich za 

2017 rok wynoszącą 98935025,06 zł dla 7093 wnioskodawców, którzy otrzymali decyzję o 

przyznaniu dopłat bezpośrednich za rok 2017,15 beneficjentów otrzymało decyzję o odmowie 

przyznania płatności bezpośrednich za rok 2017. Stawka jednolitej płatności obszarowej do 1 

ha w 2017 r. została określona w rozporządzeniu Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 9 

października 2017 r. w sprawie stawki jednolitej płatności obszarowej za 2017 rok i wynosi 

948,34 zł. Stawka płatności do 1 ha na obszarze ONW strefa nizinna I została określona w 

rozporządzeniu w sprawie pomocy finansowej ONW i wynosi 179,00 zł, natomiast strefa 

nizinna II stawka płatności wynosi 246, 00zł. W roku 2017 beneficjenci włocławskiego Biura 

Powiatowego złożyli także, 388 wnioski rolnośrodowiskowe PRO2007-2013 zrealizowano 

płatności dla 385 producentów na łączną kwotę 2889570,43 zł, natomiast o płatności 

rolnośrodowiskowo-klimatycznej PRO  2014-2020 wnioskowało 383 beneficjentów 

zrealizowano płatności dla 373 producentów na łączną kwotę 3 975 030,68 zł. o płatności dla 

rolnictwa ekologicznego złożono 6 wniosków o przyznanie płatności, 4 wnioski zostały 

rozpatrzone pozytywnie i zrealizowano dla nich płatności na łączną kwotę 37 280,01 zł.  

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Mariusz Bladoszewski zapytał, czy byłaby możliwość przesłania informacji odnośnie 

terminów składania wniosków. 

Pan Jacek Więcierski – przedstawiciel Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku 
poinformował, że wszystkie informacje znajdują się na stronie Ministra Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi w zakładce „Pomoc Suszowa”.  

Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, kto jest za przyjęciem Informacji 

Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków Unii Europejskiej w 

zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych i przeprowadziła procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

N podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że 

Informacja Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków Unii 

Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych, która 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu została przyjęta.  

 

7) Informacja Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań z zakresu geodezji  

i kartografii ze szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji. 

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że na dzisiejszym posiedzeniu jest obecny Pan 

Wiesław Lamparski – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami, 

którego poprosiła o przedstawienie tematu.  
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Pan Wiesław Lamparski – naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami poinformował, że szczegółowe informacje są zawarte w Informacji 

Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań z zakresu geodezji i kartografii ze szczególnym 

uwzględnieniem procesów informatyzacji, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. Naczelnik poinformował, że w wydziale funkcjonuje taka witryna jak geoportal. Z 

tego geoportalu mogą korzystać mieszkańcy powiatu w trybie publicznym, samorządy 

gminne mają dostęp niepubliczny po wcześniejszym ogłodzeniu otrzymują odpowiednie 

hasła. Dostęp realizowany jest nieodpłatnie na zasadach określonych w ustawie prawo 

geodezyjne i kartograficzne. Wykonawcy prac geodezyjnych, po podpisaniu ze Starostą 

Włocławskim umowy o zgłaszaniu prac geodezyjnych, po podpisaniu ze Starostą 

Włocławskim umowy o zgłaszaniu prac geodezyjnych, drogą elektroniczną mają możliwość 

przeglądania map w trybie chronionym, przeglądania danych Banku Osnow, zgłaszania prac 

geodezyjnych oraz pobierania danych do zgłoszonej pracy geodezyjnej, umożliwiona jest 

płatność przez internet poprzez moduł płatności elektronicznych PayByNet. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Wobec braku głosów dyskusji Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że komisja przyjęła  

Informację Zarządu Powiatu z realizacji bieżących zadań z zakresu geodezji  

i kartografii ze szczególnym uwzględnieniem procesów informatyzacji 

 

8) Sugestie i wnioski komisji do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 

z uwzględnieniem założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 

wynikających z uchwały nr 805/18 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 24 

września 2018 roku w sprawie określenia założeń do projektu budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2019 r., przyjęcia wzorów formularzy do opracowania budżetu 

oraz do projektu wieloletniej prognozy finansowej na rok 2019 i lata następne.  

 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji 

otrzymali uchwałę nr 805/18 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 24 września 2018 roku 

w sprawie określenia założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na 2019 r., 

przyjęcia wzorów formularzy do opracowania budżetu oraz do projektu wieloletniej prognozy 

finansowej na rok 2019 i lata następne. Przewodnicząca Komisji zapytała członków Komisji, 

czy mają sugestie do projektu budżetu? 

Radna Jadwiga Fijałkowska złożyła wniosek zabezpieczyć środki finansowe na 

zorganizowanie spotkania dla młodzieży uczęszczającej do szkół powiatowych, podczas 

którego zostaną przedstawione w sposób obiektywny  zagrożenia oraz zalety żywności GMO. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za podjęciem wniosku, aby zabezpieczyć środki 

finansowe na zorganizowanie spotkania dla młodzieży uczęszczającej do szkół powiatowych, 

podczas którego zostaną przedstawione w sposób obiektywny  zagrożenia oraz zalety 

żywności GMO i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Przewodnicząca Komisji złożyła wniosek, aby zabezpieczyć środki finansowe  na wsparcie 

działalności stowarzyszenia zwykłego Kujawsko-Dobrzyńskiego Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku Odział Izbica Kujawska, które powstanie w roku 2019 oraz na rozpropagowanie 

Ogólnopolskiej Karty Seniora Powiatu Włocławskiego.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za podjęciem wniosku, aby zabezpieczyć środki 

finansowe  na wsparcie działalności stowarzyszenia zwykłego Kujawsko-Dobrzyńskiego 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku Odział Izbica Kujawska, które powstanie w roku 2019 oraz na 

rozpropagowanie Ogólnopolskiej Karty Seniora Powiatu Włocławskiego i przeprowadziła 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

za-5 
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Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są jeszcze jakieś propozycje. Wobec braku dalszych 

propozycji Przewodnicząca stwierdziła, że zostały złożone dwa wnioski do projektu budżetu 

powiatu na rok 2019: 

a) zabezpieczyć środki finansowe na zorganizowanie spotkania dla młodzieży 

uczęszczającej do szkół powiatowych, podczas którego zostaną przedstawione  

w sposób obiektywny  zagrożenia oraz zalety żywności GMO;  

b) zabezpieczyć środki finansowe  na wsparcie działalności stowarzyszenia zwykłego 

Kujawsko-Dobrzyńskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku Odział Izbica Kujawska, 

które powstanie w roku 2019 oraz na rozpropagowanie Ogólnopolskiej Karty 

Seniora Powiatu Włocławskiego.  

Wniosek skierowany do Zarządu Powiatu stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr 805/18 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 24 września 2018 roku w sprawie 

określenia założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na 2019 r., przyjęcia wzorów 

formularzy do opracowania budżetu oraz do projektu wieloletniej prognozy finansowej na rok 

2019 i lata następne stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

9) Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska za rok 2018. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali Sprawozdanie  z działalności Komisji Środowiska za rok 2018.  Przewodnicząca 

Komisji zapytała, czy członkowie Komisji mają uwagi do przedłożonego sprawozdania. 

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Komisji zapytała, kto jest za przyjęciem sprawozdania 

z działalności Komisji Środowiska za rok 2018 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska za rok 2018 zostało przyjęte.    

Sprawozdanie z działalności Komisji Środowiska za rok 2018 stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu.  

 

 

10) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie?  

Przewodnicząca Komisji zaproponowała, aby Komisja zobowiązała Wydział Edukacji i 

Spraw Społecznych do przygotowania na podpis Pana Starosty pisma skierowanego do 

dyrektorów szkół  proponującego  prowadzenie zajęć z zakresu edukacji ekologicznej w  

ramach godzin wychowawczych.  

 

11) Zakończenie obrad Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonała dnia 25 

września 2018 roku o godzinie 10:30 zamknięcia obrad Komisji Środowiska.  

 
     Przewodnicząca Komisji  

                Środowiska  

 

            Alicja Sadowska 
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Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Grzegórska ……………………………….. 


